

# Федеральный закон «О государственном контроле (надзоре) и муниципальном контроле в Российской Федерации»: организационно-правовой анализ

**Евдокимов Алексей Сергеевич,**

*доцент кафедры административного и муниципального права*

*Саратовской государственной юридической академии,*

*кандидат юридических наук*

*410056, г. Саратов, ул. Вольская, д. 1,*

*доцент кафедры «Техносферная безопасность и транспортно-технологические машины»*

*Саратовского государственного аграрного университета имени Н.И. Вавилова (Саратовский ГАУ)*

*410056, г. Саратов, ул. Советская, д. 60*

*E-mail: ae109@ya.ru*

В статье проведен организационно-правовой анализ принципиально нового законодательного акта, который с 1 июля 2021 г. регламентирует контрольно-надзорные правоотношения, — Федерального закона от 31 июля 2020 г. № 248-ФЗ «О государственном контроле (надзоре) и муниципальном контроле в Российской Федерации».

Несмотря на то что рассматриваемый нормативный правовой акт был призван разрешить множество накопившихся в контрольно-надзорной отрасли проблем, вывести данную деятельность на новую ступень развития, закон избилует проблемами как административно-правового, так и прикладного характера.

**Ключевые слова:** государственный контроль (надзор), федеральный закон, обязательные требования, контрольные (надзорные) мероприятия, профилактика, органы публичной власти.

## The Federal Law On State Control (Supervision) and Municipal Control in the Russian Federation: An Organizational Legal Analysis

**Aleksey S. Evdokimov**

*Associate Professor of the Department of Administrative and Municipal Law of the Saratov State Law Academy*

*Associate Professor of the Department of Technogenic Safety and Transport and Technological Machines*

*of the Saratov State Agrarian University named after N.I. Vavilov (Saratov SAU)*

*PhD (Law)*

The article provides an organizational and legal analysis of a fundamentally new legislative act, which since July 1, 2021 regulates control and supervisory legal relations: Federal Law No. 248-FZ of 31.07.2020 “On State Control (Supervision) and Municipal Control in the Russian Federation”.

Despite the fact that the regulatory legal act in question was designed to resolve a lot of problems accumulated in the control and supervisory industry, to bring this activity to a new stage of development, the law is replete with problems of both administrative and applied nature.

**Keywords:** state control (supervision), federal law, mandatory requirements, control (supervisory) measures, prevention, public authorities.